
„A koalicio nem egyenlő 
mércével mér”

Kövér László a Fidesz-Magyar Polgári Párt és az MDF együttműködéséről
A Fidesz és az MDF közös lis
taállítása nem eleve elvetendő 
ötlet, de továbbra is azt tartom 
valószínűnek, hogy a választási 
együttműködés csak a közös 
jelöltállításra teljed ki -  nyilat
kozott lapunknak Kövér Lász
ló, a Fidesz alelnöke. Megerő
sítette azt a lapunkban már kö
zölt információt, hogy a parla
ment alelnökének kedden 
megválasztott Áder Jánostól ő 
veszi át a Fidesz ügyvezető 
alelnöki posztját.

• A koalíció állal leggyak
rabban hangoztatott vád a 
mérsékelt jobbközép pártok
kal szemben az, hogy nem zár
tak a szélsőséges erők fele 
Példaként a nagykanizsai 
polgármester-választást emlí
tik, ahol az ellenzéki pártok a 
Fidesztől a MIÉP-ig közös je 
löltet támogattak.
A  koalíció nem mér egyenlő 
mércével, hiszen az MSZP és 
az SZDSZ közös jelöltjét a 
Munkáspárt is támogatta. Te
hát mi is mondhatnánk azt, 
hogy a kormánypártok nem 
zártak a baloldali szélsőség fe
lé. Egy ilyen választás eseté
ben egyébként sem az orszá
gos politika erői csapnak 
össze, hanem helyi szinten is
mert személyiségek. Nagyka
nizsán csak annyi történt, hogy 
négy parlamenti párt 1994-ben 
indított jelöltjét most az 
MDNP és a MIÉP is támogat
ta. Szó sem volt a jelöltet tá

mogató pártok programjainak 
egyeztetéséről és elveik köl
csönös elfogadásáról. A Nagy
kanizsán történtekből így sem
milyen következtetést sem le
het levonni a jövő évi parla
menti választásokra nézve.
• A Fidesz hosszú ideje egysé
ges szervezet képét mutatja a 
nyilvánosság felé. A párt előtt 
álló stratégiai döntések, az 
MDF-fel tervezett választási 
együttműködés nem gerjeszte
nek belső vitákat, hiszen a kö
zös jelöltek állítása korlátoz
za a Fidesz egyes politikusai
nak egyéni ambícióit?
Sem az egyéni ambíciókat, 
sem a párton belüli vitákat 
nem tartom természetellene
seknek. A párt vezetésének az 
egyéni ambíciókat a kellő em
pátiával kell kezelnie, miköz
ben a helyi testületeknek is 
mérlegelniük kell az elnökség 
álláspontját akkor, ha megvi
tatják majd a választási együtt
működésről szóló előterjesz
tést. Lesznek fenntartások a 
jobbközép ellenzéki pártok

tervezett együttműködésével 
kapcsolatban, de az elnökség 
álláspontja egységes ebben a 
kérdésben. Remélem, hogy ez 
az álláspont elnyeri az ügyről 
dönteni hivatott országos vá
lasztmány többségének támo
gatását.
• Úgy tudni, hogy a Fidesz a 
választási együttműködést az 
egyéni választókörzetekben 
történő közös jelöltállításra 
korlátozná. Miért zárkóznak 
el az MDF azon felvetésétől, 
hogy esetleg a két párt közös 
listával szerepeljen a parla
menti választásokon?
Amikor a polgári szövetség 
gondolata felvetődött, szó sem 
volt a közös listaállításról, 
ezért ez új felvetés. Emellett is 
szólnak érvek, hiszen közös 
listával a szövetségben részt 
vevő pártok a választók szá
mára is egyértelműen dekla
rálják együttműködésüket. 
A közös listaállítás nem eleve 
elvetendő ötlet, de továbbra is 
azt tartom valószínűnek, hogy 
a jobbközép pártok választási 
együttműködése csak a közös 
jelöltállításra terjed ki. A vá
lasztójogi törvény egyébként 
az önálló listaállítás feltétele
ként azt rögzíti, hogy az egyes 
pártoknak ehhez legalább 49 
egyéni körzetben saját jelöltet 
kell indítaniuk. A Fidesz és az 
MDF megállapodásánál ezt is 
figyelembe kell venni.
• Milyen szerepe lehet ebben 
az együttműködésben a nem

régiben megalakult Magyar 
Kereszténydemokrata Szövet
ségnek?
Ez a szervezet nem pártként 
alakult meg, tudtommal nem 
is kíván azzá válni. Ebből az 
következik, hogy a választáso
kon nem állíthat listát, nem in
díthat saját jelölteket. Az 
azonban elképzelhető, hogy 
társadalmi szervezetként tá
mogatja egyes pártok jelöltjeit, 
illetve néhány képviselője fel
kerül valamelyik párt listájára. 
A Fidesz a Magyar Keresz
ténydemokrata Szövetséggel 
ilyen típusú együttműködés
ben gondolkodik.
• Pontos lapunk azon értesü
lése, amely szerint ön veszi át 
a parlament alelnökének 
megválasztott Áder Jánostól 
a Fidesz ügyvezető alelnöki 
posztját?
Világos volt a számunkra, 
hogy amennyiben Áder Jánost 
a parlament alelnökké választ
ja, akkor nem vállalhatja to
vább az ügyvezető alelnöki 
megbízatást. Orbán Viktor 
pártelnök engem javasolt erre 
a posztra, erről rövidesen a hi
vatalos döntés is megszületik. 
Számomra az ügyvezető alel
nöki tisztség betöltése nem je
lent alapvetően új feladatot. 
Az is biztosra vehető, hogy 
nem Áder János lesz a Fidesz 
kampányfőnöke, de erről még 
nincs döntés.

• Szerelő Szabolcs
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